
 
 

Vážená paní doktorko, 
Vážený pane doktore, 
vítejte u dalšího vydání  našeho Zpravodaje.  
Obsahuje nové informace zejména o našem dalším vyjednávání o úhradách naší péče 
v roce 2025. 
Stále  platí, že nám i Vám všem pomůže, pokud podpoříte úspěšný průběh našich 
jednání a (zatím) nejste našimi členy, že se jimi  stanete. Nebo nám dáte aspoň plnou 
moc pro dohodovací řízení o úhradách  (https://www.sasp.cz/clenstvi). 
Výhod z členství je podstatně víc, než jen přístup k informacím. 
 
K dnešním tématům: 
 

A.. K našemu říjnovému Memorandu s MZ a ZP se již přihlásily všechny ZP.   
Jak již  víte, Memorandum, kterým se nám podařilo vylepšit parametry našich úhrad péče 
v roce 2025 těm z vás, kteří se věnují práci v ambulanci naplno,  s námi v říjnu dojednaly 
VZP, ČPZP, OZP, ZP Škoda a ZPMV. Těsně před jejím podpisem se k plnění jeho podmínek 
přihlásila a Memorandum tedy také podepsala RBP. 
Na konci prosince 2024 jsme dostali avízo od VoZP, že její správní rada schválila přistoupení 
na jeho podmínky. 
Znamená to tedy, že všechny dodatky všech ZP by měly být postaveny nejen na 
úhradové vyhlášce MZ, ale i na pravidlech daných našim Memorandem se ZP a MZ. 
Samozřejmě nám to dělá v zájmu nás všech  radost.  
Zároveň  to hlídáme při našich jednáních s jednotlivými ZP. 
 

Na tomto místě připomínáme, co jsme napsali a řekli již mnohokrát:  
Úhradovou vyhlášku pro rok 2025 v části věnované AS považujeme za špatnou jak po 
stránce obsahové (mimo jiné nevykrývá nám plně nárůst nákladů, obsahuje příliš tvrdé 
parametry regulací), tak formální (míra komplikovanosti podmínek úhrad zcela jistě přesáhla 
únosnou mez), nicméně pro rok 2025 nebylo a není jiné řešení, než ji korigovat jednáními se 
ZP mimo jiné cestou Memoranda. Na tom i teď usilovně pracujeme. 
 

Samozřejmě máme připravené kroky, jak již v dohodovacím řízení na rok 2026 
prosadit, aby se tato situace neopakovala. Jen k tomu potřebujeme mít dostatečný 
mandát. 
 

B.. Výše předběžných úhrad v roce 2025 
Při našich podzimních jednáních s MZ a ZP se nám mimo Memorandum podařilo prosadit to, 
že MZ zaváže ZP, aby předběžné měsíční  úhrady v roce 2025 nevycházely  jen z 
prostého odhadu ZP, kolik tak asi za celý rok od nich budeme chtít peněz, jak je napsáno ve 
vyhlášce MZ, ale aby byly v každém případě vyšší, než 1/12 ze 106 % našich konečných 
úhrad v roce 2023. 
Při jednáních s jednotlivými ZP registrujeme, že ZP toto respektují. Setkáváme se také s tím, 
že některé ZP preferují předběžnou platbu výkonovou (ne paušálem) nebo chtějí opřít výši  
své platby o úhrady v roce 2024. Obě tyto možnosti, bude-li splněna podmínka 
nepodkročitelnosti těch výše uvedených 106 % roku 2023, považujeme za akceptovatelné. 
 

C.. Výsledky jednání o podobě úhradových dodatků ZP na rok 2025 
Jednání o úhradových dodatcích jsme začali se všemi ZP už v listopadu 2024, tj. hned poté, 
co vyšla ve Sbírce zákonů úhradová vyhláška MZ. 
Na našem webu se této otázce věnuje článek „Základní pravidla….“, kde může každý najít 
základní parametry úhradové vyhlášky a již tam začínáme zveřejňovat jednotlivé vzorové 
dodatky ZP, které jsme s nimi domluvili. Prvním je dodatek ZPMV. 
Naši členové mají na webu již k dispozici článek „Co dělat….“, který obsahuje podrobný 
rozbor parametrů úhradové vyhlášky MZ se zohledněním říjnového Memoranda. Najdete 
v něm také posudky a event. i doporučení k podpisu (případně za jakých podmínek) k 
jednotlivým vzorovým dodatkům. 
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Spolu s článkem „Co dělat….“ jsme již na web umístili pro rok 2025 aktualizovaný článek 
„SEDM kroků….“, který obsahuje výčet těch hlavních sedmi bodů, které je třeba si hlídat 
nejlépe celý rok. 
 

V každém případě doporučujeme si před podpisem svého dodatku jej porovnat s tím 
vzorovým a podepsat jej jen v tom případě, pokud jsou stejné a podpis je námi doporučený. 
Najdete-li nějaký rozdíl, který se vám nebude líbit, žádejte změnu dodatku. Pokud vám ZP 
nevyhoví a jste našimi členy, napište nám, pomůžeme vám i v tom. 
 

D.. Co je třeba si ohlídat do konce ledna 2025, pokud chcete příslušné bonifikace? 
Celkem jde letos o tři body: 

1. Oznámení ZP o platnosti diplomů CŽV. 

2. Místopřísežné prohlášení o provozování objednacího systému. 

3. Úprava přílohy č. 2, pokud chcete navýšit rozsah ordinační doby. 

Ad 1. VZP a některé další ZP nám sice slíbily, že zveřejní seznamy těch AS, kteří dle jejich 
evidence plní podmínky této bonifikace. Pokud to nestihnou do konce ledna nebo se v tom 
seznamu nenajdete, je nutné, abyste kopie svých diplomů poslali všem svým smluvním ZP 
právě do 31.1.2025. 
 

Ad 2. Některé ZP budou mít podmínku objednacího systému zahrnutou ve svých dodatcích, 
pokud jej ale nedostanete nebo nestihnete odeslat nebo z nějakého důvodu nepodepíšete, je 
nezbytné poslat toto prohlášení opět všem vašim smluvním ZP opět do 31.1.2025. 
Naši členové najdou vzor tohoto prohlášení na konci článku „Co dělat….“ na našem webu. 
 

Ad 3. Stojíte-li o některou bonifikaci za rozsah ordinační doby a t.č. ji máte kratší, je nezbytné 
postupovat podle smlouvy se ZP, tj. na této  změně se s ní dohodnout. Požadavek na její 
prodloužení je třeba poslat nejpozději do konce ledna 2025. Všechny ZP, s nimiž jsme toto 
projednávali, počítají s tím, že jednání v této věci s jednotlivými AS dokončí do konce března 
2025. Datum určující platnost této bonifikace bude tedy 1.4.2025. 
 

K bodu 1. a 2. za nás doporučujeme poslat všem ZP již na začátku ledna kopie 
diplomů i místopřísežného prohlášení, nejlépe datovou schránkou (jedním enterem) a 
schovat si doručenky. Ušetříte si tím práci s hledáním v seznamech, přičemž doručenka 
vám po konci roku pomůže, pokud vám některá ZP příslušnou bonifikaci zapomene 
započítat. I v bodě 3. doporučujeme komunikovat se ZP písemně, nejlépe také datovkou. 
 

E.. Hotovostní příjmy v ambulanci.  
Protože předpokládáme, že budeme i letos ekonomicky tlačeni k tomu, abychom se 
nespoléhali jen na příjmy od ZP, spolu s našimi právníky jsme zaktualizovali článek 
„Hotovostní příjmy….“. Naši členové jej mají již nyní k dispozici na webu.  
Doporučujeme postupovat podle v něm obsažených pravidel, neboť jsme si jisti, že 
v takovém případě vám nehrozí žádné postihy ať ze strany ZP nebo KÚ. 
 

F.. CAVE: Registrujeme plán LOK a ČLK opět protestovat 
V médiích jsme zachytili informaci, že LOK i ČLK plánují obnovit své protesty vůči  MZ. 
Obracíme se tedy na vás -  všechny AS, abyste v případě, že se tak stane, tlačili s námi 
na vedení obou těchto organizací, aby výsledkem jejich protestů nebyl jen prostý přesun i 
našich peněz k nim stejně, jako se to stalo na podzim 2023, což  mělo následně negativní 
dopad na naše úhrady v roce 2024 (Akce „Nejsem mýval“), aby jejím výstupem (nikoli jen 
zástěrkou jako v roce 2023) byla skutečně  pomoc mladým lékařům a aby neprosazovaly 
žádné legislativní normy, které by, pokud zároveň nevyjednají potřebné peněžní zdroje 
navíc, znamenaly jen nepřiměřenou finanční zátěž pro soukromé lékaře (příkladem může být 
záměr jednotného odměňování ve zdravotnictví). Předem opět v zájmu nás všech 
děkujeme za pomoc. 
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